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   PROTOKÓŁ nr XLIV/23 

sesji Rady Powiatu w Gryfinie 

w dniu 26 stycznia 2023 r. 

   

XLIV sesja Rady Powiatu w Gryfinie odbyła się w dniu 26 stycznia 2023 r. o godz. 13.00  

w sali obrad Starostwa Powiatowego w Gryfinie przy ul. Sprzymierzonych 4. Posiedzenie 

otworzył Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski i stwierdził, że zgodnie 

z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczyło 18 Radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 21 osób stanowiło kworum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji (lista obecności radnych - zał. nr 1). Ponadto w posiedzeniu wzięli 

udział zaproszeni goście (zał. nr 2). 

 

I. Sprawy regulaminowe:   

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powitał zebranych gości, przedstawicieli służb 

mundurowych, kierowników jednostek organizacyjnych Powiatu, pracowników Starostwa 

Powiatowego w Gryfinie, przedstawicieli lokalnych mediów, mieszkańców, Zarząd Powiatu 

oraz Radę Powiatu.   

 

Z powodu problemów technicznych Przewodniczący ogłosił przerwę 5 minutową. 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powołał na protokolantów Dominikę Konopnicką 

i Magdalenę Romankiewicz.  Przewodniczący przedstawił porządek obrad, do którego nie 

wniesiono uwag i zarządził głosowanie (porządek obrad został przyjęty jednogłośnie: 18 za; 

0 wstrz.; 0 przeciw, stanowi zał. nr 3). Imienne głosowanie stanowi zał. nr 4.  

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, że Radny Wojciech Długoborski 

zgłosił poprawki, które zostały uwzględnione do protokołu nr XLIII/22 z dnia 19 grudnia 

2022 r. Przewodniczący zarządził głosowanie w wyniku, którego protokół został przyjęty 

jednogłośnie (18 za; 0 wstrz.; 0 przeciw). Imienne głosowanie stanowi zał. nr 4. 

 

Następnie Starosta Gryfiński Wojciech Konarski wraz z Przewodniczącym Rady Romanem 

Michalskim złożyli podziękowania wręczając kwiaty i gramoty dla odchodzących  

na emeryturę dyrektorów:  

- Bogusławy Florek Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Gryfinie, 
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 - Elżbiety Dawidowicz Dyrektor Zespołu Szkół Specjalnych w Nowym Czarnowie.  

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski zwrócił się do Pani Bogusławy Florek „W uznaniu 

Pani zasług, w imieniu społeczności Powiatu Gryfińskiego składamy Pani serdeczne  

podziękowania za długoletnią pracę w Powiatowym Urzędzie Pracy w Gryfinie oraz 

kierowanie jego działalnością. Pani zaangażowanie oraz profesjonalizm przez lata przyczynił 

się do aktywizacji zawodowej wielu mieszkańców Powiatu oraz wspierał lokalnych 

przedsiębiorców. W związku z przejściem na emeryturę życzymy Pani zdrowia oraz 

pomyślności, a także realizacji dotychczas odkładanych planów i zamierzeń.” Państwo na 

pewno wiedzą jak zmienił się Powiatowy Urząd Pracy, Pani Dyrektor to wie najlepiej. 

Kiedyś, kiedy było bardzo wysokie bezrobocie, do Pani Dyrektor, żeby przejść do gabinetu, 

to trzeba było się przeciskać wąskim korytarzem. Dzisiaj tego bezrobocia już nie ma. Dzisiaj 

trzeba wyciągać rękę do pracodawców, aby to im właśnie pomagać. Pandemiczne lata 2021  

i 2022 pokazały, że Powiatowy Urząd Pracy pod dyrekcją Pani Dyrektor Bogusławy Florek 

stanął na wysokości zadania i udzielił pomocy wielu przedsiębiorcom. Wszystkiego dobrego  

i dziękuje bardzo.  

 

Bogusława Florek powiedziała, żeby nie przedłużać sprawy, bo jak zwykle jest zawsze 

zapędzona, czasu jest zawsze mało. Jest jej bardzo miło, że doceniono jej wkład, jaki wniosła  

do urzędu, ale nie byłoby tego, gdyby nie jej pracownicy, którzy bardzo zawsze się starają, 

którzy naprawdę robią bardzo dużo pracy, wkładając dużo zaangażowania. Dziękuje bardzo  

i życzy wszystkim dużo zdrowia, wielu sukcesów w pracy zawodowej i życiu prywatnym.  

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że jest z nami Pani Elżbieta 

Dawidowicz Dyrektor Zespołu Szkół Specjalnych w Nowym Czarnowie, z którą żegnamy się 

z wyprzedzeniem ze względu na wypadające w tym czasie ferie. Jakiś czas temu już 

składaliśmy podziękowania za pracę, gdyż była Dyrektorem Domu Pomocy Społecznej  

w Nowym Czarnowie. „Pani Dyrektor w uznaniu Pani zasług w imieniu społeczności 

Powiatu Gryfińskiego składamy Pani serdeczne podziękowania za długoletnią pracę  

w Zespole Szkół Specjalnych w Nowym Czarnowie oraz kierowanie jego działalnością. Pani 

zaangażowanie i oddanie w pracę z dziećmi z niepełnosprawnościami przez lata wspierały 

wiele rodzin oraz stanowiły pomoc w pokonywaniu trudnych trudów codzienności dla samych 

dzieci i ich najbliższych. W związku z przejściem na emeryturę życzymy Pani zdrowia oraz 

pomyślności, a także realizacji dotychczas odkładanych planów i zamierzeń.” Dziękuje 

bardzo.  
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Elżbieta Dawidowicz powiedziała, że podobnie jak koleżanka nie będzie przedłużać. Miała 

przez całą karierę zawodową przyjemność pracować z bardzo profesjonalnym zespołem i nie 

byłoby jej sukcesów bez ich pracy, życzliwości, zaangażowania na rzecz osób 

niepełnosprawnych. Strasznie sobie to ceni. Na sali jest wiele osób, z którymi w różnym 

etapie życia się spotkała, bliskich jej i bliskich idei wspierania osób niepełnosprawnych. 

Podziękowała Szacownej Radzie, Panu Staroście, całemu Zarządowi za udzielone, a bywały 

różne trudne sytuacje, które zawsze trzeba rozwiązywać i ma nadzieję, że Powiat nadal będzie 

przyjazny osobom z niepełnosprawnościami. Jest jej ciężko mówić ze względu na 

wzruszenie, bo z ogromnym szacunkiem patrzy na Zakład Aktywności Zawodowej i na to, co 

się tam dzieje i uważa, że to wielki sukces i myśli, że absolwenci jej szkoły też tam znajdą 

miejsce. Dziękuje bardzo, życzy wszystkiego dobrego. 

 

II. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia „Powiatowej 

Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Powiecie Gryfińskim na lata 2023-

2029” (druk nr 1/XLIV); 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski odczytał stanowiska komisji (zał. nr 5), otworzył 

dyskusję. 

 

Posiedzenie opuścił Radny Hubert Andrych (18-1=17). 

 

Radny Wojciech Długoborski powiedział, że otóż otrzymali bardzo cenny, ważny, 

potrzebny materiał w postaci Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych 

na lata 2023-2029, który jest następstwem poprzedniego programu, który zakończył się  

w ubiegłym roku. Jest to bardzo ciekawy, obszerny, prawie stustronicowy materiał, cenny 

informacyjnie, co należy podkreślić, ale i zawierający pewne zadania programowe, które 

przed nami w tym zakresie się jawią. Radny wyraził swój żal czy też taką uwagę na komisji, 

że nie było żadnych uwag, propozycji ani wniosków w okresie konsultacji tego materiału. 

Tak, jak Pani Dyrektor powiedziała, prawdopodobnie już na etapie opracowywania tego 

materiału te sytuacje miały miejsce, kiedy była prowadzona ankieta internetowa, kiedy można 

było zgłaszać różnego rodzaju uwagi i propozycje do materiału, które po prostu zostały 

zwyczajnie już uwzględnione. Także chciałby wyrazić swoje zadowolenie dla pracy tego 

zespołu, który został przez Wysoką Radę powołany, dla całego zespołu i dla Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie, który był odpowiedzialny za przygotowanie tego materiału. Ma 
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tylko jedną drobną uwagę, natury porządkowej. W materiale, w opisie przebiegu prac,  

w siódmym punkcie zapisane zostało, że podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia strategii 

będzie miało miejsce w grudniu 2022 roku. Uchwała podejmowana jest w styczniu, więc 

może należałoby to dla porządku poprawić. Jak rozumie przyjęcie uchwały przewidywane 

było w grudniu, ale dopiero dzisiaj staje na forum obrad Rady.  

 

Radny Tomasz Mirakowski powiedział, ponieważ nie wszyscy mieszkańcy będą czytali ten 

materiał, warto zwrócić uwagę na podsumowanie dotyczące przemocy w rodzinie. Radny 

odczytał: „Przemoc w rodzinie, inaczej zwana przemocą domową, jest istotnym problemem 

społecznym, którego rozwiązywanie należy do głównych wyzwań polityki społecznej. Zjawisko 

przemocy pojawia się nie tylko w rodzinach z tak zwanego marginesu społecznego, ale 

również w tych dobrze sytuowanych. Przemoc występuje we wszystkich grupach społecznych. 

Przemoc w rodzinie dotyczy nie tylko kobiet i dzieci, lecz także mężczyzn, osób starszych, 

chorych czy niepełnosprawnych. Spada liczba wszczętych procedur Niebieskiej Karty  

w Powiecie Gryfińskim.” To jest bardzo ważna informacja, ponieważ w wielu powiatach 

wzrasta. „Zmalała liczba osób pokrzywdzonych w wyniku przemocy domowej, również 

zmniejszyła się liczba sprawców przemocy domowej oraz liczba sprawców pod wpływem 

alkoholu. Niepokojące są dane dotyczące małoletnich do ukończenia trzynastego roku życia. 

W 2020 roku jedenastu małoletnich było sprawcami przemocy domowej, zaś w 2021 roku 

zwiększyła się liczba osób, liczba dzieci pokrzywdzonych w wyniku przemocy domowej.” 

Radny uważa, że jest to jedna z wielu cennych informacji, rzecz nadaje się  

do przestudiowania i stałej aktualizacji. 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski zamknął dyskusję, a następnie w obecności  

17 Radnych zarządził głosowanie imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie 

w sprawie przyjęcia „Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych  

w Powiecie Gryfińskim na lata 2023-2029”: 

za - 17, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się – 0. 

Uchwała nr XLIV/324/2023 w sprawie przyjęcia „Powiatowej Strategii Rozwiązywania 

Problemów Społecznych w Powiecie Gryfińskim na lata 2023-2029”, została podjęta 

jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 
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Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar i Radny 

Hubert Andrych (17+2=19). 

 

III. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 

12 grudnia 2022 r. na Dyrektora Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej  

w Gryfinie (druk nr 2/XLIV); 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski odczytał stanowiska komisji (zał. nr 5), 

przypomniał, że sesja jest transmitowana on-line, a Radnych obowiązuje przestrzeganie 

zasady ochrony danych osobowych przetwarzanych na sesji, zgodnie z obowiązującymi 

przepisami. W związku z powyższym, jeżeli będzie dyskusja to prosi uważać na personalia  

i dane wrażliwe z punktu widzenia tej sytuacji.  

 

Z powodu problemów technicznych Przewodniczący ogłosił przerwę 5 minutową. 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, że z powodu problemów technicznych 

z urządzeniami do głosowania będziemy używali dwóch mikrofonów przenośnych i otworzył 

dyskusję. 

 

Radny Tomasz Mirakowski powiedział, że na Komisji Budżetu i Gospodarki była krótka 

dyskusja na temat tej dzisiejszej uchwały. Pan Radny W. Długoborski miał pewne 

zastrzeżenia, że jest mało informacji w tej sprawie. Wchodząc dzisiaj na salę sesyjną 

rozmawiał z Przewodniczącą Komisji, która rozpatrywała skargę na Dyrektora. Sprawa 

wydaje się prosta. Jeżeli jesteś zatrudniony na czas określony w każdym momencie praca się 

kończy, po zakończeniu w zasadzie nie masz nic do powiedzenia. Tak to działa w normalnych 

przedsiębiorstwach, w normalnych zakładach pracy. Jednak tu nie mają normalnego zakładu 

pracy. Zakład Aktywności Zawodowej kieruje się innymi prawami. Jak powstawał dobrze 

było wiadomo, że ten zakład nie będzie przynosił korzyści bezpośrednich materialnych, nie 

będziemy go w ten sposób oceniać. Ojcowie założyciele tutaj niektórzy siedzą, Radni  

z poprzedniej kadencji między innymi Pan Starosta Wojciech Konarski, Pan Przewodniczący 

Roman Michalski, Pani Joanna Kostrzewa, Pan Henryk Kaczmar. Siedzieliśmy  

i dyskutowaliśmy w poprzedniej kadencji, jak ten zakład ma wyglądać. W bólach się ten 

zakład rodził, ale tu interes był inny. Interes był taki, żeby ludziom, którzy są odrzuceni przez 

społeczeństwo przez swoją chorobę, są zamknięci w sobie, dać szansę terapii poprzez pracę, 

żeby mogli sobie dać szansę. Szansa jest taka, że oni wrócą na otwarty rynek pracy. Efektem 
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pracy miało być po prostu polepszenie stanu zdrowia człowieka. Pamiętajmy, że to są grupy  

o znacznej niepełnosprawności i umiarkowane, z autyzmem, z poważnymi chorobami.  

W związku z tym, tutaj ma duże wątpliwości, słowo przeciwko słowu w tej uchwale, dlatego 

że uważa, że powinno się jednak zatrzymać nad każdym przypadkiem człowieka, który  

na pewno jak każdy człowiek ma olbrzymie problemy z porozumiewaniem się z otoczeniem, 

ale jednak taką szanse powinien mieć. Nie zna szczegółów, również Przewodnicząca Komisji 

mówi że są rzeczy, które indywidualnie, no nie można omawiać stanu zdrowia. W związku  

z tym jeżeli nie może wniknąć w te szczegóły to nie zgadza się z tym, żeby daną osobę skazać 

na samotność czy na odrzucenie. Czy ktoś z Państwa powie, że prawnicy wojewody  

jak odrzucimy uchwałę to zakwestionują, to nie będzie po raz pierwszy i w tym przypadku  

jak nie może poznać szczegółów, w związku z tym nie może być za taką uchwałą, która 

ewentualnie może zaszkodzić konkretnej osobie.  

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski zamknął dyskusję, ze względu na problemy 

techniczne ogłosił 5 minut przerwy. 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski po przerwie odczytał projekt uchwały. W związku 

z awarią sprzętu do przeprowadzania głosowań, Przewodniczący zarządził od tej pory 

imienne głosowania Radnych ze wskazaniem przez nich czy są za, przeciw, czy  

się wstrzymują. Następnie w obecności 19 Radnych zarządził imienne głosowanie nad 

projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 12 grudnia 

2022 r. na Dyrektora Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie: 

za - 13, 

przeciw - 2, 

wstrzymało się - 4. 

Uchwała nr XLIV/325/2023 w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 12 grudnia 2022 r.  

na Dyrektora Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie, została podjęta 

większością głosów. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 

IV. Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Powiatu 

Gryfińskiego za 2022 rok (druk nr 3/XLIV); 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że Komisja Bezpieczeństwa i Porządku 

Powiatu Gryfińskiego działa w składzie: Przewodniczący Komisji - Wojciech Konarski, 
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delegowany przez Radę Powiatu Gryfińskiego Pan Michał Kozakiewicz, Pan Zbigniew 

Szmaja i powołany przez Starostę Gryfińskiego Sławomir Michalski - Komendant 

Powiatowej Straży Pożarnej, Bożena Stawiarska - Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie, Waldemar Derkacz - Naczelnik Wydziału Zarządzania Kryzysowego, delegowany 

przez Komendanta Powiatowej Policji w Gryfinie - Krzysztof Siudek i delegowany przez 

Komendanta Powiatowej Policji w Gryfinie - Arkadiusz Betlej, w pracach Komisji 

uczestniczył prokurator Radosław Grabusiński wskazany przez Prokuratora Okręgowego  

w Szczecinie. W 2022 roku, zgodnie z artykułem 38 a punkt 7 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 

r. o samorządzie powiatowym Starosta może powołać do udziału w pracach komisji 

funkcjonariuszy i pracowników innych niż policja. I w obradach tejże komisji, które miały 

miejsce uczestniczyły takie osoby jak: Wicestarosta Gryfiński - Pani Ewa Dudar, 

przedstawiciele gmin z powiatu gryfińskiego, Powiatowy Lekarz Weterynarii Pan Hubert 

Gumowski, Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny - Pani Wioletta Rożko, Dyrektor 

Powiatowego Urzędu Pracy - Pani Bogusława Florek, Powiatowy Inspektor Nadzoru 

Budowlanego - Pan Patrycjusz Szewczyk, Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki 

Nieruchomościami Koordynator Ochrony Zdrowia - Pani Anna Nikitińska, Naczelnik 

Wydziału Edukacji - Pani Lorenowicz-Bień oraz Naczelnik Wydziału Zarządzania Drogami - 

Pan Arkadiusz Durma. Tak, jak wynika ze sprawozdania, które Radni otrzymali, Komisja 

spotkała się czterokrotnie. Wnioski z naszych spotkań są, część jest w trakcie realizacji  

i przede wszystkim spotkania Komisji do Spraw Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego 

były związane oczywiście z wydarzeniami, które miały miejsce w roku 2022, czyli sprawy 

dotyczące pomocy uciekinierom wojennym z Ukrainy. Temu poświęciliśmy tutaj dwa 

spotkania. Również sprawa dotycząca blackoutu, który się zdarzył w większości  

w południowej części Powiatu w pierwszym półroczu ubiegłego roku. Również Komisja 

zajmowała się sprawami węgla, dystrybucji jodku potasu, jak również katastrofy ekologicznej 

na Odrze. Na ostatnim posiedzeniu oczywiście również zaopiniowaliśmy wydatki 

zaprojektowane w budżecie 2023 roku dedykowane działaniom kryzysowym, które mogą nas 

spotkać, w tym oczywiście rezerwy. Dziękuje bardzo. 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski podziękował za złożoną informację. 

 

V. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia sprawozdań 

komisji stałych Rady Powiatu w Gryfinie za 2022 r. (druk nr 4/XLIV); 
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Przewodniczący Rady Roman Michalski odczytał stanowiska komisji (zał. nr 5), otworzył 

i w wyniku braku głosów zamknął dyskusję, a następnie w obecności 19 Radnych zarządził 

głosowanie imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia 

sprawozdań komisji stałych Rady Powiatu w Gryfinie za 2022 r.: 

za - 19, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr XLIV/326/2023 w sprawie przyjęcia sprawozdań komisji stałych Rady Powiatu 

w Gryfinie za 2022 r., została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 

VI. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia sprawozdania 

Komisji Rewizyjnej z realizacji rocznego planu kontroli za 2022 r. (druk nr 5/XLIV); 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski odczytał stanowiska komisji (zał. nr 5), otworzył 

i w wyniku braku głosów zamknął dyskusję, a następnie w obecności 19 Radnych zarządził 

głosowanie imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia 

sprawozdania Komisji Rewizyjnej z realizacji rocznego planu kontroli za 2022 r.: 

za - 19, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr XLIV/327/2023 w sprawie przyjęcia sprawozdania Komisji Rewizyjnej  

z realizacji rocznego planu kontroli za 2022 r., została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 

VII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia planu pracy Rady 

Powiatu w Gryfinie na 2023 r. (druk nr 6/XLIV); 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski odczytał stanowiska komisji (zał. nr 5), otworzył 

i w wyniku braku głosów zamknął dyskusję, a następnie w obecności 19 Radnych zarządził 

głosowanie imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia 

planu pracy Rady Powiatu w Gryfinie na 2023 r.: 

za - 19, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 
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Uchwała nr XLIV/328/2023 w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Powiatu w Gryfinie  

na 2023 r., została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 

VIII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia planów pracy 

komisji stałych Rady Powiatu w Gryfinie na 2023 r. (druk nr 7/XLIV); 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski odczytał stanowiska komisji (zał. nr 5), otworzył 

i w wyniku braku głosów zamknął dyskusję, a następnie w obecności 19 Radnych zarządził 

głosowanie imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia 

planów pracy komisji stałych Rady Powiatu w Gryfinie na 2023 r.: 

za - 19, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr XLIV/329/2023 w sprawie przyjęcia planów pracy komisji stałych Rady Powiatu 

w Gryfinie na 2023 r., została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 

IX. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zatwierdzenia rocznego 

planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Gryfinie na 2023 r. (druk  

nr 8/XLIV); 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski odczytał stanowiska komisji (zał. nr 5), otworzył 

i w wyniku braku głosów zamknął dyskusję, a następnie w obecności 19 Radnych zarządził 

głosowanie imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie 

zatwierdzenia rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Gryfinie  

na 2023 r.: 

za - 19, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr XLIV/330/2023 w sprawie zatwierdzenia rocznego planu kontroli Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu w Gryfinie na 2023 r., została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 
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X. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej gminie Banie (druk nr 9/XLIV); 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski odczytał stanowiska komisji (zał. nr 5), otworzył 

i w wyniku braku głosów zamknął dyskusję, a następnie w obecności 19 Radnych zarządził 

głosowanie imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej gminie Banie: 

za - 19, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr XLIV/331/2023 w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminie Banie, została 

podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 

XI. Sprawozdanie z prac Zarządu Powiatu w Gryfinie (druk nr 10/XLIV). 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że zgodnie z wypracowaną już 

procedurą sprawozdanie z prac Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym zostało 

przedłożone w formie pisemnej i również jest dostępne dla mieszkańców na stronach 

Biuletynu Informacji Publicznej. Rok 2023 rozpoczynają różnego rodzaju działaniami jak 

decyzja Zarządu o opracowaniu projektu na termomodernizację oraz audyty na budynek 

Zespołu Szkół Ponadpodstawowych na ulicy Łużyckiej, główny cel jaki przyświecał to 

obniżenie zużycie energii cieplnej. Do marca jest okres, gdzie można wycinać krzaki  

i drzewa, na wycięcie których są pozwolenia, które stanowią zagrożenie. Stąd Zarząd podjął 

decyzję o ogłoszenia dwóch przetargów na kwoty sięgające w przypadku krzaków powyżej 

trzystu tysięcy, a w przypadku drzew powyżej pięciuset tysięcy złotych. I te działania będą 

podejmowane po rozstrzygnięciu przetargów. Jest to jedynie wstęp, oczekuje na pytania, na 

które Zarząd postara się odpowiedzieć.   

 

Radny Tomasz Mirakowski powiedział, że podczas ostatniej sesji Rada patrzyła z dużym 

niepokojem na stan finansowy szpitala. Miała być przeprowadzona kontrola. Czy coś więcej 

można powiedzieć o wynikach kontroli finansowej szpitala, czy jeszcze za wcześnie? 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że Zarząd nie zażądał kontroli, jako 

takiej, bo nie chcemy zamęczać personelu, a przede wszystkim dyrektora szpitala. Natomiast 
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tak, jak Rada była poinformowana, Zarząd zarekomendował Panu Prezesowi Szpitala 

wdrożenie programu naprawczego. Pan Prezes Łukasz Dombek przedłożył Zarządowi tenże 

plan, z którego nawet wynikało, że pięć punktów zadań z planu szesnastopunktowego, zostało 

już zrealizowanych i efektem jest ograniczenie kosztów, tak jak ostatnio podał Pan Prezes 

podał o osiemset tysięcy złotych. W rezultacie ten plan zakłada redukcję kosztów do kwoty 

3 200 000 zł. Także na ten moment takie działania są na bieżąco prowadzone. Za dwa 

tygodnie Zarząd spotka się z Panem Prezesem i wtedy po tym spotkaniu będzie można Radzie 

przedstawić, w jakim kierunku zmierzają sprawy finansowe w szpitalu. Ponadto też otrzymali 

od Pana Prezesa informację, po rozmowach z oddziałem szczecińskim Narodowego Funduszu 

Zdrowia, że kontrakt na rok 2023 ma wzrosnąć o ponad 4 miliony złotych. Na razie ten 

przekaz informacyjny, jaki otrzymuje można powiedzieć, że wskazuje dobry kierunek, ale jak 

jest niestety na razie nie może powiedzieć. Na pewno Radni uzyskają tą informację na 

komisjach i kolejnej sesji. 

 

XII. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, że w okresie międzysesyjnym  

wpłynęła interpelacja Nr 149/23 Radnego Huberta Andrycha dot. wyrwy w kanale 

odwadniającym na przejeździe kolejowym przy ulicy Armii Krajowej w Gryfinie (wszyscy 

Radni otrzymali), stanowiąca załącznik nr 6. Następnie zapytał, czy któryś z Radnych 

chciałby złożyć interpelacje lub zapytanie. 

- nie zgłoszono interpelacji ani zapytań. 

 

XIII. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, że wszyscy Radni otrzymali 

odpowiedź Naczelnika Zarządzania Drogami na interpelację nr 149/23 Radnego Huberta 

Andrycha (zawarta w wykazie pism) (zał. nr 7). 

 

XIV. Sprawy różne, informacje, wolne wnioski.  

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, że w wykazie skierowanym  

do wiadomości Rady Powiatu w Gryfinie znajdowało się: 
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1. Wystąpienie pokontrolne Komisji Rewizyjnej z dnia 14 grudnia 2022 r.  

z przeprowadzonej kontroli w zakresie sprawdzenia przygotowań do przeciwdziałania 

skutkom sytuacji nadzwyczajnych w Powiecie Gryfińskim (zał. nr 8). 

2. Doręczenie prawomocnego orzeczenia przez Wojewódzki Sąd Administracyjny  

w Szczecinie z dnia 16 grudnia 2022 r. Wyroku w imieniu Rzeczypospolitej Polskiej z dnia 

28 lutego 2019 r. Syg. akt II SA/Sz 1219/18 stwierdzającego w całości nieważność uchwały 

Rady Powiatu w Gryfinie nr XXXII/217/2017 w sprawie ustalenia na rok 2018 wysokości 

opłat za usunięcie i przechowywanie pojazdu usuniętego z drogi oraz wysokości kosztów 

powstałych w razie wydania dyspozycji usunięcia, a następnie odstąpienia od usunięcia 

pojazdu (zał. nr 9). 

3. Zawiadamianie Wojewody Zachodniopomorskiego, znak: P-1.4131.4.2023.AA z dnia  

2 stycznia 2023 r., o wszczęciu postepowania nadzorczego w odniesieniu do uchwały  

Nr XLIII/315/2022 Rady Powiatu w Gryfinie z dnia 19 grudnia 2022 r. w sprawie ustalenia 

na rok 2023 wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie pojazdu usuniętego z drogi oraz 

wysokości kosztów powstałych w przypadku odstąpienia od usunięcia pojazdu (zał. nr 10). 

4. Uchwała nr 50.44.1.2023 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Szczecinie z dnia 2 stycznia 2023 r. w sprawie wydania opinii o prawidłowości planowanej 

kwoty długu Powiatu Gryfińskiego (zał. nr 11). 

5. Uchwała nr 50.44.2.2023 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Szczecinie z dnia 2 stycznia 2023 r. w sprawie wydania opinii o możliwości sfinansowania 

deficytu wykazanego w budżecie Powiatu Gryfińskiego na 2023 r. (zał. nr 12). 

6. Pismo Zastępcy Prezesa Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie znak: 

K.421.8.2023 z dnia 10 stycznia 2023 r. dot. uwagi Kolegium Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Szczecinie dot. klasyfikacji wydatków w załącznikach do uchwały  

Nr XLIII/313/2022 Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Gryfińskiego na 2023 r. (zał. nr 13). 

7. Rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Zachodniopomorskiego, znak:  

P-1.4131.4.2023.AA z dnia 18 stycznia 2023 r., stwierdzające nieważność paragrafu 4 

uchwały Nr XLIII/315/2022 Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie ustalenia na rok 2023 

wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie pojazdu usuniętego z drogi oraz wysokości 

kosztów powstałych w przypadku odstąpienia od usunięcia pojazdu (zał. nr 14).  

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski poinformował, że wpłynęło również pismo 

Naczelnika Urzędu Skarbowego w Gryfinie z dnia 27 października 2022 r. dotyczące 
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przeprowadzonej analizy oświadczenia majątkowego osoby, o której mowa w art. 25c ustawy 

o samorządzie powiatowym (zał. nr 15). 

Przewodniczący powiedział, że przekazuje również druk oświadczenia majątkowego, który 

zgodnie z artykułem 25c ust. 1 i 4 ustawy o samorządzie powiatowym radni obowiązani są 

złożyć według stanu na dzień 31 grudnia roku poprzedniego, najpóźniej do dnia 30 kwietnia 

2023 r. należy złożyć w dwóch oryginalnych egzemplarzach oświadczenie majątkowe wraz  

z kopią zeznania o wysokości osiągniętego dochodu w roku podatkowym (PIT) za rok 

poprzedni i jego ewentualną korektą, do Biura Obsługi Rady i Zarządu, bądź na ręce 

Przewodniczącego. Jednocześnie informuję, że na stronie Biuletynu Informacji Publicznej 

Starostwa Powiatowego w Gryfinie (www.bip.gryfino.powiat.pl) w zakładce oświadczenia 

majątkowe, znajduje się interaktywny druk oświadczenia majątkowego, w którym 

szczegółowo został opisany sposób wypełniania poszczególnych punktów oświadczenia. 

(wszyscy Radni otrzymali pismo wraz z drukami oświadczeń majątkowych) (zał. nr 16). 

 

Radny Wojciech Długoborski zapytał, a co z tą uchyloną uchwałą. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że zapytanie jest o uchwałę z 2019 roku 

dotyczącą opłat za usuwanie i przechowywanie samochodów. Inicjatywę uchylenia tejże 

uchwały, jako aktu prawa miejscowego, podjął swego czasu Prokurator, przeszła wszystkie 

instancje i została po prostu uchylona. W tamtym okresie zostały wydane decyzje dla 8 osób 

jeżeli chodzi o sprawy dotyczące ściągania samochodów. Są to kwoty rozłożone na raty, a dla 

powiatu kwota jest niewielka. Natomiast pozostałe uchwały, które były w 2018 czy w 2020 r. 

jeżeli kogoś to dotknęło, czyli zabrano mu samochód to oczywiście to działało. Z jakiego 

powodu zostało uchylone? Sąd wskazał, że powiat w niewystarczający sposób 

udokumentował jakie ponosi z tego tytułu koszty, a przyjęte stawki są stawkami urzędowymi. 

Prawda jest taka, że powiat do tej działalności ciągle dokłada. Przykładem tego jest fakt,  

że ściągalność z tytułu tej usługi jest niestety niewielka. W związku z tym w roku 2022 

musieliśmy umorzyć kwotę 400 000 zł z tytułu przechowywania samochodów łącznie z kilku 

lat, która okazała się kwotą nieściągalną. 

 

Radny Wojciech Długoborski powiedział, że o tyle mamy kłopoty z tymi uchwałami,  

że Wojewoda rozstrzygnięciem nadzorczym w ostatniej uchwale w tym zakresie podjętej 

przez Radę, też stwierdził nieważność w zakresie wejścia jej w życie, ponieważ kazał nam 

wykreślić wyrazy „i w życie z dniem pierwszego stycznia 2023 r.”, ponieważ tak nie można. 



14 

 

 

Z uzasadnienia wynika, że powinno być to opublikowane formalnie i wtedy dopiero wchodzi  

w życie. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że jeżeli chodzi o podjętą przez Radę 

uchwałę w grudniu 2022 roku, Wojewoda uchylił ją w zakresie dotyczącym wejścia w życie. 

Kto nie pracuje ten błędów nie popełnia. Oczywiście one nie powinny się zdarzyć. Taką 

uchwałę zwykle podejmowaliśmy w listopadzie, w związku z tym kłopotów nie było  

z wejściem w życie. W tej chwili nie pamięta, z jakiej przyczyny zaproponowano Radzie 

podjęcie tej uchwały w grudniu. W wyniku nieostrożności, czyli niezweryfikowania tego,  

że uchwała wchodzi w życie po opublikowaniu w Dzienniku Urzędowym, spowodowało,  

że faktycznie uchwała, która została przesłana do publikacji działałaby po prostu 16 dni 

wstecz. Uchwała oczywiście w swojej całości weszła w życie, jest opublikowana  

w Dzienniku Urzędowym od 16 stycznia br. W okresie od 1 stycznia do 16 stycznia br. nie 

było żadnego przypadku holowania samochodu czy postawienia samochodu na parking. 

 

XV. Zakończenie posiedzenia. 

 

O godz. 14:25 Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski wobec 

wyczerpania porządku obrad zamknął XLIV sesję Rady Powiatu w Gryfinie, życząc miłego 

popołudnia. 

 

Protokół sporządziła: 

 

Dominika Konopnicka 

 Przewodniczący Rady  

 

 Roman Michalski 


